
    
A Sant Andreu de Llavaneres, a les 19.10 hores del dia 7 de juliol de 2016, a la Casa de la Vila, es
reuneixen, el president Jordi Roldós (Regidor de Medi Ambient), el Sr. Arnau Matas (representant
d'ERC-AM),  el  Sr.  Carlos Sánchez (representant  de C's),  el  Sr.  Miquel Molinas (proposat per la
regidoria), el Sr. Josep Sibilla (proposat per la regidoria), el Sr. Lluís Sala (proposat per la regidoria) i
el Sr. Antoni «Sito» Alarcón (proposat per la regidoria) amb l'objecte de celebrar la sessió ordinària
del Consell Assessor de Medi Ambient (d'ara en endavant, el Consell). 

Actua com a Secretari el Sr. Héctor Andino, tècnic municipal de Medi Ambient.

Atès que s’ha obtingut  el  quòrum necessari,  el  president  obre l’acte  i  es passa a conèixer  els
assumptes inclosos a l’ordre del dia de la convocatòria.

Primerament Atès, el president demana d'aprovar l'acta de la sessió anterior. No havent-hi cap vot
en contra, es declara aprovada per unanimitat.

1.-  PLAGUES  QUE  AFECTEN  ALS  PINS  PINYONERS  AL  MARESME  I  ACTUACIONS
PREVISTES

En primer lloc, Héctor Andino posa en situació als assistents sobre la reunió que el Consell Comarcal
del  Maresme va  organitzar  i  a on va convidar  a tots  els  municipis  i  a  experts  de Diputació  de
Barcelona i Generalitat de Catalunya.

Es fa una breu exposició sobre les plagues que afecten als arbres (fong, tomicus i processionària) i
les causes meteorològiques que les han afavorit (elevades temperatures i sequera molt greu). Es
mostra també els dos díptics que les tres administracions a dalt esmentades han editat amb les
recomanacions de cara als propietaris de masses forestals i també de cara als propietaris de pins en
zona urbana.

Les propostes de les actuacions dels ajuntaments són: requeriments als propietaris de pins afectats
en  zones  urbanes  perquè  els  tallin  i  transmetre  informació  als  propietaris  forestals  sobre  la
problemàtica creada pel tomicus i demanar que entrin dins de l'Associació de propietaris Forestals
del Montnegre i el Corredor com a òrgan que pot vehicular possibles ajudes des de l'administració
(que ja avisen, no seran gaires).

En  Sito  Alarcon  comenta  que  seria  convenient  fer  una  reunió  amb  els  propietaris  forestals  del
municipi  amb l'objectiu  d'explicar  aquesta situació  però,  també,  aprofitar  per  demanar que facin
gestió dels boscos. L'objectiu és aconseguir que els boscos estiguin en bones condicions enfront de
les plagues, sinó millorar també de cara a la biodiversitat tot recuperant espais oberts i «obrint» el
bosc. 

En  Carlos  Sánchez  pregunta  quan  li  pot  costar  a  cada  propietari  una  actuació  d'aquestes
característiques.

Es comenta el nul retorn que els propietaris tenen de l'ús públic dels seus boscos, i en Lluís Sala
aprofita  per  parlar  de  la  problemàtica  de  les  curses  que  entren  dins  del  Parc  del  Montnegre  i
Corredor i de l'impacte que les persones efectuen sobre el medi.

Ell proposa que es faci una reunió i es convidi especialment als propietaris forestals, però al mateix
temps que s'estudi què es pot oferir als mateixos des de l'administració. També reflexiona sobre com
s'ha arribat a aquest grau de deixadesa del bosc i creu que si no hi ha ajudes, els propietaris no
actuaran.

En Jordi Roldós explica que les competències municipals estan molt limitades, per la qual cosa de
les poques coses que l'ajuntament pot fer és la d'informar.

Es proposa que es dugui a terme una reunió a on s'expliqui les actuacions que ha dut a terme
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l'Ajuntament i que informi del perquè de la plaga, de les actuacions que cal fer i dels resultats que hi
haurà si no es fa res. Cal que, a banda dels propietaris forestals i la ciutadania en general, caldrà
convidar a sectors diferenciats com poden ser els ciclistes, caçadors, institut …...

En Pep Sibilla fa una reflexió també sobre la necessitat de començar a plantar alzines en alguns
parcs i zones verdes perquè conforme vagin caient els pins, les alzines els substitueixin. També
recorda que no serveix de res fer els tractaments fitosanitaris als arbres si no mirem de millorar el
seu estat, com pot ser per exemple posant mulch.

Per acabar aquest tema, en Lluís Sala mostra el seu pessimisme en relació a les actuacions de
l'administració en aquest tema, ja que creu que no farà res de res i considera necessari informar a la
gent perquè sigui conscient. En Carlos Sánchez s'afegeix a la necessitat d'informar a la gent.

2.- CAMPANYA PER LA PREVENCIÓ D'INCENDIS 2016

Héctor Andino fa una explicació sobre els diferents recursos que l'Ajuntament disposa, a través
d'altres administracions i amb l'ADF Serralada de Montalt,  en relació a la prevenció d'incendis
forestals.

PVI: juntament amb DIBA i suport ADF es disposa d'un servei diari d'un vigilant amb vehicle que
informa i vigila possibles males praxis i avisa en el cas d'algun conat d'incendi.

PPI: subvencionat en un 85% per DIBA i sota supervisió ADF, s'arreglen de manera anual els  
camins de la xarxa bàsica per la prevenció d'incendis.

PAM: es mostra l'organigrama del comitè municipal d'emergències per incendi forestal i es detalla 
una mica els diferents grups actuants i les seves responsabilitats. Cada any es fa una mena de 
reunió recordatori amb tots els implicats perquè tothom tingui clar què ha de fer en cas d'incendi.

FRANGES DE PROTECCIÓ CONTRA INCENDIS: s'ensenya el planell que s'ha ha aprovat fa poc
per ple, incorporant les modificacions de març de 2015. S'explica també que tenim la franja de la 
cornisa, Roca de la Nao i Onze Pins en condicions i tenim subvenció de DIBA que paga el 50% del
total de l'actuació. Es demana parer dels assistents sobre com s'hauria de finançar la resta de  
l'actuació i també sobre l'actuació a fer al Mirador, a on la franja no es pot mantenir i a on caldria 
potser fer algun tipus d'actuació.

Tothom mostra la necessitat de fer més difusió d'aquesta tasca que duu a terme l'Ajuntament, que
tot això que s'ha explicat, perquè el ciutadà ho conegui. Cal utilitzar els mitjans de comunicació
dels que disposa l'Ajuntament, com la ràdio, TV i el Llavaneres amb tu.

Sito Alarcon creu que és important que el ciutadà entengui que les qüestions medi ambientals  
tenen un preu i que si s'ha de fer una franja de protecció contra incendis al nucli urbà, cal fer-la i 
fer pagar la taxa corresponent i que la gent ho sàpiga.

Miquel Molinas comenta la necessitat, en el cas de la despesa que comenta en Sito, de què la 
gent ho sàpiga i sigui conscient, també comunicant-ho a través de la Ràdio i la TV i a la revista 
Llavaneres  amb tu.  Creu  que  és  important  que  hi  hagi  més  informació  sobre  les  qüestions  
ambientals en els mitjans de comunicació municipal.

Tant en Lluís Sala com en Carlos Sánchez mostren la seva preocupació pel tema de la neteja de 
les parcel·les no edificades, algunes de les quals són un perill davant dels incendis forestals i  
demanen més pedagogia sobre aquest tema.
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No havent-hi més qüestions i tenint una reunió tot seguit, en Jordi Roldós agraeix a tothom el seu

interès i els convida a la propera sessió.

I no havent-hi més assumptes que tractar, s’aixeca la sessió a les 21:15 hores, de la qual s’estén la
present acta. En dono fe.

Héctor Andino Pol
Secretari

Sant Andreu de Llavaneres, a 14 de setembre de 2016
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